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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU JAMU 
dne 14. 3. 2022 

 
Přítomni: 
doc. Mgr. Emil Skoták (předseda AS JAMU), MgA. Lucie Abou (místopředsedkyně AS JAMU), prof. PhDr. Veronika 
Broulíková, prof. MgA. Jan Jiraský, Ph.D. (on-line), BcA. Katarína Kandriková, Ing. MgA. Edgar Mojdl, Ph.D., Mgr. 
Petr Svozílek, doc. Ing. MgA. Lucie Pešl Šilerová, Ph.D., BcA. Filip Urban, MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D. 
 
Omluveni: 
Prof. PhDr. Václav Cejpek, BcA. Stanislav Čaban 
 

Přítomní hosté: MgA. Petr Michálek (rektor JAMU), JUDr. Lenka Valová (kvestorka JAMU), prof. Ing. Ivo Medek, 

Ph.D., doc. MgA. Marek Hlavica, Ph.D., MgA. Michal Indrák, Ph.D. 
 
Program: 

1. Návrh projektu JAMU v rámci NPO 
2. Strategický záměr rozvoje výzkumu JAMU 
3. Návrh na změnu obsazení prorektora pro vnější vztahy 
4. Různé 

 
Zahájení 

Předseda AS JAMU doc. Mgr. Emil Skoták zahájil zasedání AS JAMU a přivítal přítomné senátory a hosty. 
Přítomno bylo 10 senátorů, z toho 1 online. Předseda konstatoval, že zasedání AS JAMU bylo svoláno podle všech 
náležitostí a v souladu s Jednacím řádem AS JAMU a prohlásil senát za usnášeníschopný. Zápis vyhotoví 
místopředsedkyně AS JAMU.  

 
Na úvod zasedání požádal rektor JAMU o změnu v programu, a sice jako první bod projednat návrh na změnu 

obsazení prorektora pro vnější vztahy. Předseda AS vyzval členy senátu k hlasování o této změně, která byla 
jednomyslně přítomnými senátory schválena. 

 
Hlasovali pro: 10 
Hlasovali proti: 0 
 

1. Návrh na změnu obsazení prorektora pro vnější vztahy 
Rektor JAMU stručně představil přítomného kandidáta na post prorektora pro vnější vztahy MgA. Michala 

Indráka, Ph.D. a uvedl důvod této změny, kterou je osobní rozhodnutí doc. MgA. Víta Spilky, dosavadního prorektora 
pro vnější vztahy, který měl původně na svém postu setrvat až do konce května 2022. Následovala diskuse, po 
které AS JAMU souhlasně projednal návrh na změnu prorektora pro vnější vztahy.  Dr. Indrák se již v průběhu 
března zapojil do agendy prorektora formou dohody o provedení práce a od 1. dubna 2022 s ním bude uzavřena 
pracovní smlouva.   

 
 
2. Návrh projektu JAMU v rámci Národního plánu obnovy 
Prorektor pro strategii a rozvoj, prof. Ivo Medek krátce připomněl obsah návrhu projektu JAMU v rámci NPO 

(viz Zápis ze zasedání AS JAMU ze dne 1. února 2022), na jehož realizaci mají VŠ alokovány finanční prostředky 
(nejde tedy o soutěž mezi VŠ). Pro JAMU je to 26 108 000 Kč. V rozpočtu projektu NPO budou tyto prostředky 
rozděleny takto: 28 % do osobních nákladů (zejména v rámci specifických cílů A), 52 % do investic, 20 % 
neinvestiční náklady, tj. zejména materiální náklady a služby. Projekt bude řešen od 1. července 2022 do 31. 
prosince 2023 s možností dořešit projekt do 30. června 2024. Projekt dále schvaluje Správní rada JAMU, a to per 
rollam dne 15. 3. 2022. Termín podání žádosti na MŠMT je 31. března 2022. V rámci diskuse k návrhu projektu 
NPO byl předsedou AS JAMU vznesen dotaz, zda je v projektu myšleno i na pracovníky, kteří budou 
s technologiemi pracovat. Na dotaz odpověděla kvestorka JAMU, v projektu je na tyto pracovníky pamatováno, a 
to po dobu realizace projektu. Celoškolské úložiště dat bude pod patronátem Divadelní fakulty. K nastavení systému 
vyhledávání dat může přispět nový prorektor Dr. Indrák (zkušenost z MZK). Zároveň je důležité připomenout, že je 
součástí kvalifikace každého pedagoga umět pracovat s technologiemi určenými pro záznam a streamování pro 
potřeby výuky. Vybavení, které bude z projektu pořízeno bude ale uživatelsky přívětivé. Ke specifickému cíli A4, 
Kurz celoživotního vzdělávání, měla poznámku doc. Šilerová, a sice že se chce zapojit i Katedra hudební produkce 
a požádala o spolupráci. Vzhledem k tomu, že je program kurzu nastaven široce, není tedy překážka v tom, aby se 
ho pedagogicky účastnili i pracovníci z KHP. AS JAMU souhlasně projednal návrh projektu JAMU v rámci 
Národního plánu obnovy. 

 
3. Strategický záměr rozvoje výzkumu JAMU 

Strategický záměr rozvoje výzkumu JAMU představil prorektor pro tvůrčí činnost doc. Marek Hlavica. Záměr je 
rozdělen do 6 oblastí a respektuje a reflektuje také doporučení Mezinárodního evaluačního panelu. Doc. Hlavica 
se zároveň vyjádřil k tomu, proč je důležité diskutovat o vědě na umělecké vysoké škole a v kontextu vysoké 
umělecké školy. Prof. Medek označil schopnost sebereflexe za klíčovou, tj. umět zaznamenat postupy, metodiky, 
analýzy děl. Další poznámky a připomínky k záměru vznesli členové senátu. Dr. Vodičková vznesla připomínku, že 
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v záměru je formulována řada cílů, ale není v něm uvedeno, jak budou ověřitelné, kdo bude odpovědný za jejich 
realizaci. Písemně zaslala také opravené chyby a překlepy. Doc. Hlavica uvedl, že do září/října 2022 bude vytvořen 
i plán realizace tohoto záměru. AS JAMU tedy požaduje, aby byl plán realizace Strategického záměru rozvoje 
výzkumu senátu představen.  

Kvestorka JAMU dále k záměru uvedla, že JAMU stojí před reformou Ph.D. studia, a to nejen v otázce 
financování, ale i formy studia a zvýšení prostupnosti studiem (nyní 18 %).  

Doc. Šilerová vyjádřila souhlas s připomínkami Dr. Vodičkové a uvedla, že by bylo dobré zapojit do diskuse i 
předsedy Oborových rad. K otázce působení zahraničních osobností v Oborových radách, což podporuje, dodala, 
že by bylo třeba členy také adekvátně ohodnotit, u ostatních členů je pak třeba vědět, že je nutné, aby uměli 
komunikovat v AJ a vést dizertace v AJ. O praktické realizaci v podmínkách JAMU je třeba vést otevřenou debatu. 
Prof. Medek nepovažuje za problém mít na JAMU dizertace v AJ. Je třeba rovněž vést debatu o počtu členů 
Oborových rad. 

Prof. Jiraský ocenil propracovanost a ambice předloženého plánu, zároveň však vyjádřil obavu z přílišného 
akcentu JAMU na vědu a výzkum, pokud nebude věnovat větší pozornost úrovni umělecké. Například soutěž o 
nejlepší písemnou kvalifikační práci působí na umělecké škole překvapivě, pokud se nevěnuje obdobná pozornost 
hodnocení uměleckých absolventských výkonů. Zamýšlená internacionalizace oborových rad si dle jeho názoru 
vynutí zavedení angličtiny jako jazyka dizertačních prací a oponentur i jako jazyka jednacího, přičemž tento proces 
nesmí proběhnout překotně a bez vnitřní potřeby oborových rad, jinak hrozí nežádoucí generační deselekce 
excelentních domácích osobností. Souhlasí rovněž s připomínkami dr. Vodičkové a doc. Šilerové. 

 
Předseda vyzval přítomné senátory k hlasování. Strategický záměr rozvoje výzkumu JAMU byl 

jednomyslně schválen. 
 
Hlasovali pro: 10 
Hlasovali proti: 0 
 
4. Různé 
Kvestorka JAMU dále informovala o rozpočtu JAMU na rok 2022 v souvislosti se schválením státního rozpočtu, 

bude návrh rozpočtu JAMU projednán na zasedání AS JAMU průběhu dubna 2022.  
 
 
 
 
 
 
V Brně dne 14. 3. 2022  
 
 
 
Zapsala: MgA. Lucie Abou  Verifikoval: doc. Mgr. Emil Skoták 


